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The Community Development & Continuing Education
Institute (CDCE-I) is a non-governmental nonprofit
organization established in Bethlehem in 2010. CDCE-I
promotes the values of human rights, pluralism, equality, good
governance, and civic participation within the Palestinian
society. The Institute seeks to improve the environment within
its community in harmony with the Palestinian National
Development Plan, and through strategic partnerships with
public, private, and civil sector institutions. CDCE-I strives to
play a key role in the areas of youth and community
development in the West Bank in general, and Bethlehem
governorate in particular, with the objective of enhancing civic
and economic participation for all.
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Together we can 
معاً نستطيع 

جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر هي جمعية غير
ربحية و غير حكومية تأسست في بيت لحم عام 2010، مرخصة
من وزارة الداخلية كما أنها حاصلة على ترخيص من وزارة
العمل كمركز تدريب مهني ووزارة التربية والتعليم العالي كمركز
ثقافي تدريبي منطلقة من ايمانها الراسخ بقيم التعددية،
المساواة، المشاركة المدنية، الحوكمة، وحقوق الانسان، حيث
تسعى الى تحسين الواقع الاقتصادي والاجتماعي وتنمية
الأعمال في المجتمع المحلي استنادا الى خطة التنمية
الوطنية، والشراكات الاستراتيجية مع القطاع الخاص والعام
وقطاع مؤسسات المجتمع المدني كما تحرص دائما على
تعزيز علاقتها المجتمعية مع جامعة فلسطين الاهلية بصفتها

الشريك الاستراتيجي كجمعية.



مع بداية عام جديد 



Welcoming a New Year 



عقدت جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر الاجتماع الختامي للهيئة الإدارية لعام 2025، حيث ناقشت جمعية التنمية
المجتمعية والتعليم المستمر أبرز الإنجازات ومستجدات المشاريع، إضافة إلى الخطط المستقبلية لتعزيز أثرها في خدمة المجتمع

والتنمية المستدامة.

الاجتماع الختامي لمجلس ادارة جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر لعام 2025

The Community Development and Continuing Education Institute held the final meeting of its Board of
Directors for the year 2025, during which the Institute discussed its key achievements and project updates, in
addition to future plans aimed at strengthening its impact in serving the community and promoting
sustainable development.

The Final Meeting of the Board of Directors of the Community Development and Continuing
Education Institute for 2025

www.cdce-i.org Together we can 
معاً نستطيع 

مجلس الادارة 
Board of Directors
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 RESILIENCE Project!

As part of the RESILIENCE Project, funded by the Municipality of Barcelona, supported by MedCities, and implemented by
the Bethlehem Municipality, the Community Development and Continuing Education Institute (CDCE-I) concluded an
intensive training program aimed at empowering women entrepreneurs in Bethlehem. The program included 12 specialized
training workshops focusing on business management, digital marketing, and branding, with the participation of 18 women
entrepreneurs from across the Bethlehem Governorate. This initiative contributes to strengthening women’s economic
empowerment and supporting sustainable local development.

ذ من قبل بلدية بيت لحم، اختتمت جمعية ل من بلدية برشلونة وبدعم من MedCities والمنفّ ضمن أنشطة مشروع RESILIENCE المموّ
ا استهدف تمكين رياديات الأعمال في محافظة بيت لحم. وشمل البرنامج ا تدريبيًا مكثفً التنمية المجتمعية والتعليم المستمر )CDCE-I( برنامجً
12 ورشة تدريبية متخصصة ركّزت على تطوير مهارات المشاركات في إدارة الأعمال، التسويق الرقمي، وبناء العلامة التجارية، بمشاركة 18 ريادية
من مختلف مناطق المحافظة. ويأتي هذا البرنامج في إطار تعزيز التمكين الاقتصادي للنساء ودعم دورهن في التنمية المحلية المستدامة.
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رة مبادرة الصالون الثقافي – حراك شبابي ومناظرات مصوّ
،)CDCE-I( ذت جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر نفّ
بالشراكة مع عمادة شؤون الطلبة والمركز الصحي صديق الشباب
في جامعة فلسطين الأهلية، وبالتعاون مع جمعية الإغاثة الطبية
الفلسطينية وصندوق الأمم المتحدة للسكان )UNFPA(، مبادرة
رة. وتضمنت الصالون الثقافي – حراك شبابي ومناظرات مصوّ
المبادرة تنفيذ ثلاثة لقاءات حوارية تفاعلية مع طلبة الجامعة،
تناولت قضايا تُلامس واقع الشباب واهتماماتهم، ضمن مساحة
آمنة تشجّع على التعبير الحر، والتفكير النقدي، والحوار المسؤول. كما
رة، بالإضافة إلى تسجيل شملت المبادرة إنتاج ثلاثة فيديوهات مصوّ
مناظرات شبابية قائمة على البحث والتحليل، بهدف تعزيز ثقافة
الحوار وصياغة الرأي المبني على الأدلة. وتأتي هذه المبادرة في
إطار سعي الجمعية إلى بناء حراك شبابي واعٍ يسهم في صناعة
التغيير الإيجابي، ويعزّز المشاركة الفاعلة للشباب في القضايا

المجتمعية.

مبادرات 
Initiatives

Cultural Salon Initiative – Youth Movement & Recorded Debates
The Community Development and Continuing Education Institute
(CDCE-I), in partnership with the Deanship of Student Affairs and the
Youth-Friendly Health Center at Palestine Ahliya University, and in
cooperation with the Palestinian Medical Relief Society and the United
Nations Population Fund (UNFPA), implemented the Cultural Salon
Initiative – Youth Movement & Recorded Debates.
The initiative included the implementation of three interactive dialogue
sessions with university students, addressing issues that reflect young
people’s realities and interests within a safe space that encourages free
expression, critical thinking, and responsible dialogue.
 It also involved the production of three recorded videos, in addition to
the recording of youth debates based on research and analysis, with the
aim of promoting a culture of dialogue and evidence-based opinion-
making.This initiative is part of the Institute’s efforts to build an
informed youth movement that contributes to positive change and
strengthens young people’s active participation in community issues.
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حضور ميداني ومجتمعي 
Community & Field Presence

جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر تشارك في يوم
التوظيفقمة الوظائف الرقمية والمستقبلية التي نظمتها جامعة

فلسطين الأهلية 

The Community Development & Continuing Education Institute (CDCE-
I) was pleased to take part in the Digital and Future Jobs Summit,
hosted by Palestine Ahliya University 
Through its participation, CDCE-I reaffirmed its commitment to
supporting Palestinian youth and preparing them for the rapidly
evolving digital economy. The summit provided a valuable platform for
connecting students and graduates with companies and digital work
opportunities, while highlighting the importance of future skills and
freelancing as viable career paths.

CDCE-( جانب من مشاركة جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر
I( في قمة الوظائف الرقمية والمستقبلية التي نظمتها جامعة
فلسطين الأهلية بمشاركة نخبة من الشركات الوطنية ومئات الطلبة

والخريجين.
تأتي هذه المشاركة في إطار حرص الجمعية على دعم الشباب
الفلسطيني وتعزيز جاهزيتهم لسوق العمل والتحول الرقمي،

وتشجيعهم على استكشاف فرص العمل الحر والوظائف المستقبلية.

CDCE-I Participates in the Annual Digital and Future
Jobs Summit at Palestine Ahliya University
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برنامج المناظرات 
Debate Programe

فريق المناظرات في جامعة فلسطين الأهلية يحقق المركز الأول في
دوري المناظرات الصحية

The Community Development and Continuing Education Institute (CDCE-I)
proudly announces that the Palestine Ahliya University debate team secured
first place in the Health Debates League under the theme “Resilience Creates
Hope”,held as part of the 16 Days of Activism Against Gender-Based Violence
campaign.
This achievement reflects the close collaboration between CDCE-I and the
University, and the dedicated training provided by CDCE-I’s debate trainer
Dima Zawahreh. The winning team – Mayar Al-Hamouri, Mohammad Al-
Sheikh, and Mohammad Kanawain – impressed the judges with their
evidence-based arguments, analytical thinking, and confident presentation
skills.
The success highlights the importance of investing in youth skills
development and demonstrates the ability of young Palestinians to excel and
lead when given the right support and platform.

تفخر جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر )CDCE-I( بالإعلان عن
فوز فريق المناظرات في جامعة فلسطين الأهلية بالمركز الأول في دوري
المناظرات الصحية تحت شعار "الصمود يولد الأمل"، ضمن فعاليات حملة 16

ا لمناهضة العنف ضد النساء والفتيات. يومً
جاء هذا الإنجاز نتيجة للتعاون المثمر بين الجمعية والجامعة، بإشراف  

المدربة ديما زواهرة، حيث أتاح التدريب المكثف للفريق خوض المناظرات
بثقة وحرفية عالية. وقد تألف الفريق الفائز من ميار الحموري، محمد الشيخ،
ومحمد كوانين، الذين أبهرت حججهم العلمية لجنة التحكيم وأكدت قدرتهم

على التفكير النقدي والتحليل المبني على الأدلة.
يعكس هذا الإنجاز أهمية الاستثمار في مهارات الشباب، ويبرهن على قدرة

الجيل الفلسطيني الصاعد على التميّز والقيادة في ساحات الحوار والفكر.

Palestine Ahliya University Debate Team Wins First Place in
Health Debates League
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برنامج المناظرات 
Debate Programe

برنامج المناظرات | تعزيز التفكير النقدي في جامعة فلسطين الأهلية

As part of its Debate Program, the Community Development and Continuing
Education Institute (CDCE-I) delivered a series of interactive workshops and
academic sessions in collaboration with several faculties at Palestine Ahliya
University, aimed at strengthening students’ critical thinking,
argumentation, and evidence-based expression. The activities included a
specialized session with the Faculty of Law, focusing on the use of debate as
a tool for applied legal learning and structured legal reasoning, as well as an
interactive lecture with the Faculty of Engineering and Information
Technology within the Artificial Intelligence course, which explored the
integration of debate and critical thinking skills into technological and
digital contexts. These activities reflect the Institute’s commitment to
complementing academic curricula through interactive learning approaches
that promote constructive dialogue and empower students across
disciplines.

ذه جمعية التنمية المجتمعية والتعليم ضمن برنامج المناظرات الذي تنفّ
مت الجمعية سلسلة من الورشات واللقاءات المستمر )CDCE-I(، قدّ
التفاعلية بالتعاون مع عدد من كليات جامعة فلسطين الأهلية، بهدف تعزيز
مهارات التفكير النقدي، وبناء الحجج، والتعبير القائم على المنطق والدليل
ا مع كلية الحقوق ركّز لدى الطلبة. وشملت هذه الأنشطة لقاءً متخصصً
على توظيف فن المناظرة في التطبيقات القانونية وبناء المرافعات، إضافة
إلى محاضرة تفاعلية مع كلية الهندسة وتكنولوجيا المعلومات ضمن
مساق الذكاء الاصطناعي، تناولت دمج مهارات المناظرة والتفكير النقدي

في المجالات التكنولوجية والرقمية.
وتأتي هذه الأنشطة في إطار التزام الجمعية بتطوير بيئة تعليمية تفاعلية
تُكمل المساقات الأكاديمية، وتعزّز ثقافة الحوار البنّاء، وتُمكّن الطلبة من

التعبير عن آرائهم بثقة واحترافية في مختلف التخصصات.

Debate Program | Strengthening Critical Thinking at PAU
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 Nashit Project!
مشروع "ناشط"

عقدت جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر )CDCE-I( تدريب المشاركة السياسية ضمن مشروع "ناشط"، بالتعاون مع لجنة الانتخابات
المركزية، بمشاركة 30 شابًا وشابة من مبادرات ولجان شبابية في محافظتي بيت لحم والخليل. ركز التدريب على تعزيز قدرة الشباب على المشاركة
الفاعلة في صنع القرار، فهم العملية الانتخابية، وبناء المبادرات المجتمعية، ضمن جلسات تفاعلية ونقاشات جماعية صممت لتقوية
مهاراتهم في القيادة والمساءلة والتفكير النقدي. وأكد المدير التنفيذي للجمعية، الأستاذ خالد شناعة، أن هذا التدريب يأتي ضمن جهود

الجمعية المستمرة لتمكين الشباب، وتوفير مساحة آمنة للتعلم وتبادل الخبرات، وتشجيع المشاركة المدنية المبنية على الشفافية والحكمة.

جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر تعقد تدريب المشاركة السياسية ضمن مشروع "ناشط"

CDCE-I held its Political Participation training under the “Nashit” project, in partnership with the Central Elections
Commission, with 30 young participants from youth initiatives and committees in Bethlehem and Hebron. The training
focused on empowering youth to engage in decision-making, understand the electoral process, and develop community
initiatives, through interactive sessions and group discussions that strengthened leadership, accountability, and critical
thinking skills. CDCE-I Executive Director, Khaled Shanaa, emphasized that the program is part of the institute’s ongoing
efforts to provide a safe space for learning, experience exchange, and civic participation grounded in transparency and
good governance.

CDCE-I Holds Political Participation Training under the “Nashit” Project
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 Nashit Project!
مشروع "ناشط"

مت جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر )CDCE-I( زيارتين ميدانيّتين؛ الأولى إلى مقر لجنة ضمن أنشطة مشروع "ناشط"، نظّ
الانتخابات المركزية بهدف تعزيز المعرفة العملية لدى الشباب حول العملية الانتخابية ودور اللجنة في إدارتها، والثانية بالتعاون مع عمادة
شؤون الطلبة في جامعة فلسطين الأهلية لتعريف الطلبة بالآليات العملية للمشاركة المدنية والسياسية. تأتي هذه الزيارات في إطار الشراكة
ل من الاتحاد الأوروبي، تعزيزًا لتمكين الشباب وتشجيع مع لجنة الانتخابات المركزية وبرنامج الشراكة مع مؤسسات المجتمع المدني المموّ

مشاركتهم الفاعلة في الحياة السياسية والمجتمعية.

جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر تنظم زيارات ميدانية ضمن مشروع "ناشط"

As part of the “Nashit” Project, CDCE-I organized two field visits: one to the Central Elections Commission to enhance
youth’s practical understanding of the electoral process and the Commission’s role, and another in partnership with the
Deanship of Student Affairs at Palestine Ahliya University to introduce students to practical mechanisms of civic and
political participation. These visits were conducted within the framework of the EU-funded “Partnership with Civil Society
Organizations” program, reinforcing the importance of youth empowerment and promoting their active engagement in
political and civic life.

CDCE-I Conducts Field Visits under the “Nashit” Project
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 Nashit Project!
مشروع "ناشط"

ذت جمعية التنمية المجتمعية والتعليم في إطار مشروع "ناشط" لتعزيز مشاركة الشباب الفلسطيني في العملية الديمقراطية والانتخابية، نفّ
المستمر )CDCE-I( ثلاث ورش توعوية في مناطق بيت عوا، الخضر، وسعير، بالتعاون مع لجان المساءلة المجتمعية المحلية. ركزت الورش على
تعزيز وعي الشباب والمجتمع بالإطار القانوني الجديد للانتخابات المحلية 2025، وأهمية التسجيل والمشاركة الفاعلة في الانتخابات، وفتح
نقاشات مسؤولة حول دور المواطنين في صنع القرار. تأتي هذه الأنشطة ضمن الشراكة مع لجنة الانتخابات المركزية وبرنامج "الشراكة مع

ل من الاتحاد الأوروبي، تعزيزًا للمشاركة المدنية الفاعلة وتمكين الشباب في الحياة الديمقراطية. مؤسسات المجتمع المدني" المموّ

جمعية التنمية المجتمعية والتعليم المستمر تنفذ ثلاث ورش توعوية ضمن مشروع "ناشط"

As part of the “Nashit” Project to enhance Palestinian youth participation in the democratic and electoral process, the
Community Development and Continuing Education Institute (CDCE-I) conducted three awareness workshops in Beit
Awwa, Al-Khader, and Sa’ir, in collaboration with local Community Accountability Committees. The workshops focused on
raising awareness among youth and communities about the new Local Elections Law 2025, emphasizing the importance of
voter registration, active participation, and responsible civic engagement. These activities were implemented in partnership
with the Central Elections Commission and within the EU-funded “Partnership with Civil Society Organizations” program,
aiming to strengthen youth participation and civic engagement in democratic life.

CDCE-I Conducts Three Awareness Workshops under the “Nashit” Project
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ongoing efforts continue within the EU-funded New ReGeneration 2.0 – Virtual Exchange project, which places youth at the
center of its approach. Palestine Ahliya University is actively engaged in the project through its participation in coordination
meetings with partners from Europe and the Mediterranean, focusing on youth empowerment, training quality, and the
launch of the digital learning platform. As part of the project activities, live training sessions for student mentors started in
October, with the participation of 13 members from Palestine Ahliya University alongside dozens of participants from partner
institutions. By December, 8 out of 11 live sessions had been successfully delivered. Upon completion of the training,
participants will receive certified certificates, qualifying them to lead and deliver training for students through the project’s
digital platform.

New ReGeneration Project

ل من تواصل جامعة فلسطين الأهلية، من خلال دائرة المشاريع، تنفيذ أنشطة مشروع New ReGeneration 2.0 – Virtual Exchange المموّ
الاتحاد الأوروبي، بالشراكة مع مؤسسات مجتمعية وأكاديمية من أوروبا ومنطقة المتوسط، بهدف تمكين الشباب وتعزيز الحوار بين الثقافات عبر
التبادل الافتراضي. وفي هذا الإطار، انطلقت في شهر أكتوبر الجلسات التدريبية الإلكترونية لموجهي الطلبة، بمشاركة 13 مشرفا من جامعة
فلسطين الأهلية إلى جانب مشاركين من المؤسسات الشريكة، حيث تم عقد 8 جلسات تدريبية من أصل 11 حتى شهر ديسمبر. وسيحصل

المشاركون في نهاية التدريب على شهادات معتمدة تؤهلهم لقيادة وتنفيذ تدريبات للطلبة عبر المنصة الرقمية الخاصة بالمشروع.

مشروع New ReGeneration 2.0 يواصل تمكين الشباب عبر التبادل الافتراضي

New ReGeneration 2.0 Continues to Empower Youth Through Virtual Exchange
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م المركز الصحي صديق الشباب، بالتعاون مع عمادة شؤون الطلبة وضمن الشراكة مع جمعية الإغاثة الطبية الفلسطينية وصندوق نظّ
الأمم المتحدة للسكان ، يوماً توعوياً لسرطان الثدي في بداية شهر اكتوبر تحت شعار الحملة )افحصي وطمنينا( ، استضافه مسرح الجامعة
ن النشاط حلقة نقاشية بمشاركة ناجية من سرطان الثدي وباحثة مختصة، إضافة إلى جلسة مناظرة وشهد برنامجاً توعوياً مكثفاً. وتضمّ
ذت جلسة توعوية غذائية بالتعاون مع دائرة التغذية، تناولت واقع سرطان الثدي في ركّزت على العدالة الصحية لمرضى سرطان الثدي. كما نُفّ

مت إرشادات حول الفحص الذاتي. فلسطين مقارنة بالدراسات العالمية، إلى جانب زوايا توعوية أدارها طلبة الجامعة وقدّ

The Youth-Friendly Health Center, in collaboration with the Deanship of Student Affairs and in partnership with the Palestinian
Medical Relief Society and the United Nations Population Fund, organized a Breast Cancer Awareness Day at the beginning of
October under the campaign slogan “Check and Reassure Us.” The event was hosted at the university theater and featured an
intensive awareness program. The activities included a discussion panel with a breast cancer survivor and a specialized
researcher, as well as a debate session focusing on health justice for breast cancer patients. Additionally, a nutrition awareness
session was conducted in collaboration with the Nutrition Department, covering the status of breast cancer in Palestine
compared to global studies. The program also included awareness segments led by university students, providing guidance on
self-examination.

افحصي وطمنينا

Check and Reassure Us

www.cdce-i.org

Youth Friendly Health Center
المركز الصحي الصديق للشباب

المركز الصحي صديق الشباب في جامعة فلسطين الأهلية بالشراكة مع جمعية الاغاثة الطبية الفلسطينية بدعم من صندوق الأمم
المتحدة للسكان. يعتبر المركز الصحي الصديق للشباب نـــمـــوذج لـلـخـدمـات الـصـحـيـة صديقة الشباب بمفهومها الشامل في حرم جامعة
فلسطين الاهلية يوفر رزمة من الخدمات الصحية والنفسية والاجتماعية لتحقيق صـحـة أفــضــل لـلـشـبـاب وتشمل المعلومات الصحية

والاستشارات والخدمات العلاجية الوقائية.
The Youth-Friendly Health Center at Palestine Ahliya University, in partnership with the Palestinian Medical Relief Society and supported
by the United Nations Population Fund, Youth-Friendly Health Center at PAU serves as a model for comprehensive youth-oriented
services on campus. It offers a holistic package of health, psychological, and social support designed to improve youth well-being. 



مبادرة الفيلم القصير “مين قال؟”:
ت  مبادرة الفيلم القصير “مين قال؟”  في جامعة فلسطين الاهلية ضمن حملة الـ16 يوماً لمناهضة العنف القائم على النوع الاجتماعي، مسلّطة ذَ  نُفِّ
الضوء على العنف النفسي ضد الرجال. عرض الفيلم تلاه نقاش مفتوح مع الطلاب، وتحليل نفسي للشخصية الرئيسة قدمته أخصائية من جمعية الإغاثة
الطبية الفلسطينية، ومداخلة من كاتب السيناريو والمنتج الطالب محمد كوانين حول مراحل تطوير العمل. شارك طلاب في التمثيل وتنفيذ المكياج،وتُعد
هذه المبادرة نموذجاً رائداً للعمل الطلابي، إذ انطلقت من فكرة طالب وتم تطويرها وتنفيذها بالكامل بأيدي الطلبة، مع توفير الدعم الكامل لهم خلال

جميع مراحل الإعداد والتنفيذ. "

أنشطة المركز

The short film initiative “Who Said?”
The short film initiative “Who Said?” was implemented at Palestine Ahliya University as part of the 16 Days Campaign to End
Gender-Based Violence, highlighting psychological violence against men. The screening was followed by an open discussion
with students, a psychological analysis of the main character by a specialist from the Palestinian Medical Relief Society, and
insights from the student screenwriter and producer, Mohammed Kanawine, on the film’s development. Students also
participated in acting and makeup, making this a fully student-led initiative, developed and executed entirely by students with
full university support.
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Youth Friendly Health Center
المركز الصحي الصديق للشباب



ورش صحة اليافعين تعزز الوعي الصحي لدى طلاب السنة الأولى
تم عقد سلسلة ورش صحية لدليل صحة اليافعين، استهدف 50 طالباً وطالبة من سنة أولى، على مدار أربعة أسابيع، بواقع جلسة واحدة أسبوعية .ركّزت
الجلسة الأولى على العناية بالذات وفهم النفس ،أما الجلسة الثانية فتمحورت حول الصحة الإنجابية، بأسلوب تفاعلي، وتناولت الجلسة الثالثة نمط الحياة
الصحي، واختُتم البرنامج بجلسة رياضية، تم خلالها التعريف بحملة مناهضة العنف القائم على النوع الاجتماعي وتوزيع بروتوكولات الإحالة الوطنية للناجين،
ن العام ناً ملموساً في معارف الطلبة عبر جميع المحاور، حيث بلغ متوسط التحسّ وتم توزيع شهادات مشاركة. وأظهرت نتائج التقييم القبلي والبعدي تحسّ

21.11%، بما يعكس فاعلية البرنامج في تعزيز الوعي الصحي وتصحيح المفاهيم لدى طلبة الجامعة.

أنشطة المركز

Adolescent Health Workshops Boost First-Year Students’ Awareness
A series of health workshops on the Adolescent Health Guide was conducted for 50 first-year students over four weeks, with one
session per week. The first session focused on self-care and understanding oneself, the second on reproductive health in an
interactive format, the third on healthy lifestyles, and the program concluded with a sports session, which also introduced the
Campaign to End Gender-Based Violence and distributed national referral protocols for survivors along with participation
certificates. Pre- and post-program evaluations showed a notable improvement in student knowledge across all topics, with an
average overall increase of 21.11%, demonstrating the program’s effectiveness in raising health awareness and correcting
misconceptions among university students.
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أنشطة رياضية لتعزيز المشاركة الشبابية ضمن حملة مناهضة العنف القائم على النوع الاجتماعي
ذت أنشطة رياضية متنوعة ضمن الحملة لمناهضة العنف القائم على النوع أنشطة رياضية ضمن الحملة لمناهضة العنف القائم على النوع الاجتماعي: نُفّ
الاجتماعي، بهدف تعزيز المشاركة الشبابية ونشر رسائل الحملة في بيئة تفاعلية إيجابية. وشملت الأنشطة تنظيم بطولات في الشطرنج، وتنس الطاولة،
والكرة الطائرة، حيث أظهرت الفعاليات تفاعلاً ملحوظاً من الطلبة. وتم خلال الفعاليات تسليط الضوء على أبرز رسائلها المتعلقة برفض العنف القائم على
النوع الاجتماعي وتعزيز قيم الاحترام والمساواة. وخلال الأنشطة، جرى توزيع جوائز وميداليات وقمصان على المشاركين تقديراً لالتزامهم ومشاركتهم الفاعلة،

ما أسهم في تعزيز روح المنافسة الإيجابية والانخراط مع قضايا مجتمعية ذات أولوية.

أنشطة المركز

Sports Activities Promote Youth Engagement in the Campaign to End Gender-Based Violence
Various sports activities were carried out as part of the Campaign to End Gender-Based Violence, aiming to enhance youth
participation and spread the campaign’s messages in a positive interactive environment. The activities included organizing
tournaments in chess, table tennis, and volleyball, which showed remarkable engagement from students.
During the events, the campaign’s key messages were highlighted, focusing on rejecting gender-based violence and promoting
the values of respect and equality. Throughout the activities, prizes, medals, and T-shirts were distributed to participants in
recognition of their commitment and active involvement, contributing to the promotion of positive competition and
engagement with priority social issues.
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*"كمشاركة وناشطة مجتمعية وحابة أقود مجموعات تطوعية، بحب أؤكد إن هاي الجلسات
والتدريبات كان إلها أثر حقيقي عليّ وكونت عندي فكرة واضحة وجيدة. استفدت منها بشكل
مباشر في تطوير مهاراتي في التواصل، إدارة النقاش، وبناء مساحات آمنة داخل المجموعات
اللي بقودها. لهيك بطالب بتكثيف وإعادة هاي التدريبات، لأنها مش بس بتفيد الأفراد، بل

بتنعكس بشكل مضاعف على المجتمع من خلالنا كقادة مبادرات ومجموعات تطوعية."*
 — ميرا عقابنة، طالبة في جامعة فلسطين الاهلية

"As a participant and community activist who enjoys leading volunteer groups,
I can say that these sessions and trainings had a real impact on me and gave
me a clear and solid idea to build on. I benefited directly from them in
developing my skills in communication, discussion management, and creating
safe spaces within the groups I lead. That’s why I advocate for more frequent
and repeated trainings, because they don’t just benefit individuals—they have
a multiplying effect on the community through us as leaders of initiatives and
volunteer groups."
 — Mira Aqabneh, student at Palestine Ahliya University
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Stories from our beneficiaries
قصص مستفيدينا

"دوركم وعملكم داخل الجامعة، وتواجدكم بين الطلبة ومعهم، له أثر كبير وعظيم. كنا بحاجة إلى
هذا التوجيه منذ زمن، فبفضل إرشادكم واحترافيتكم وروحكم المرحة، استطعتم استقطاب جيل
طموح يتمتع بطاقة وفكر يرغب في التطور والتقدم. هذا الجيل يمتلك إمكانيات بلا حدود، لكن

بدون التوجيه والإرشاد يمكن أن يتشتت.
شكرًا لتواجدكم معنا، وبإذن الله إلى المزيد من البرامج والجلسات المستقبلية” 

— إيثار الشيوخي، طالب في جامعة فلسطين الأهلية
"Your role and work within the university, and your presence among the
students, have made an incredible impact. We had long needed this
guidance, and thanks to your professionalism, mentorship, and cheerful
spirit, you managed to engage a generation full of ambition, energy, and a
desire to grow and succeed. This generation has limitless potential, but
without guidance, it can easily lose direction.
Thank you for being with us, and God willing, we look forward to many more
programs and sessions together”
- Ithar Al-Shyoukhi, student at Palestine Ahliya University
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 تواصل معنا
 Contact Us

Bethlehem, Jabal Al Thaher St., 
Palestine Ahliya University 
Faculty of Engineering and Information Technology 
Building, 4th floor,, West Bank
Office: 02 277 5030/ Fax: 02 274 9652

Address 

تطوع معنا  
Volunteer with us 

بيت لحم، جبل ظاهر، جامعة فلسطين الأهلية، مبنى الهندسة
وتكنولوجيا المعلومات

الطابق الرابع الضفة الغربية. بيت لحم – فلسطين 
+ هاتف : 22775030 970
+ فاكس : 22749652 970

العنوان
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